

လီယူညွှန်

GO FORWARD

ပုဂံတက္ကသိုလ်အထက်တန်း

ယွမ်းဘန်စီမံရေးကော်မရှင်
ထိပ်ယာဘန်မနုလန်
စံးဘန်ပုအံင်စရလးစိ
ဒီသီးကလဲတော်ဆူညွှန်
တကုဂ်. ၂၆.၁၄.၁၅.

လီယူ ၂၀၁၉



မိသားစုနှင့် - လီယူပြုသိ
မာ်နှင့် - လီယူပြုသိ
သက်သေမိနှင့် - လီယူပြုသိ



ကလေးများ၏ အနုပညာကို အားပေးရန်အတွက် မိဘများ၏ အားပေးမှုသည် အလွန်အရေးကြီးပါသည်။

ပွားကဗျာသံဝဂ္ဂျာနီ ၂၀၁၉ နှင့် တက်တော်ထူ
လောထိပ်ပွဲ၊ ထိပ်လော တက်ကာကွေး ပတော်နွဲ့သိဒ္ဓါယံဇာလေး
 လိပ်ဖျါ ၃:၁၁, စံး ၁၆:၆, ၅မိၤ ၆:၄-၉, မးသဲ ၁၆:၁၃-၁၉



အဲဒီးထာ်တက်ကွဲး

“ယုန်ရှူးဆာယာမုန်သးဒိန်မး, တမုန်ယဟး ကမုန်န့ၣ်ဘၣ်” ထါသးဝံၣ်တဆာအံၤ မုၢ်ဝဲတီဝဲလၢ ပကီၢ်လီၤ. ကစၢ်ယုန်ရှူးခရံၣ်စံးဘၣ်တုၢ်လံပုၤလၢ “ယအိၣ်ဒီးသုကိးမုၢ်နံၤမုၢ်နးဒဲး တုၤတၢ်အစိၤကတၢ်လီၤ.” ကစၢ်အသး စီဆုံဆုၢ်ပုၤ, အိၣ်ဒီး ပုၤအယိ ပသးသမူအတၢ်လဲၤကျဲတကမၣ်ဘၣ်. မံယွၤအမံၤဘၣ်တၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤအီၤတက့ၢ်. ပစံးဘျူးကစၢ်ယွၤလၢ အဆုၢ်ဖျါပုၤလၢ ၂၀၁၉ နံၣ်, တုၤဃီၤနံၣ်တတ် လါယုၤ, ပုၤဒီး တၢ်သးခုန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျါတဖၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်စံးဘျူးစံးဖျါအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤဆီလၢအမုၢ်ဝဲ ဖိသၣ်အမုၢ်နံၤ (၉.၆. ၂၀၁၉), ဟံ အမုၢ် နံၤ (၁၆.၆. ၂၀၁၉)ဒီး သရၣ်သမါအမုၢ်နံၤ (၂၃.၆. ၂၀၁၉) န့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်ဘၣ်လၢ ပတၢ်အိၣ်ဖျါအပူၤန့ၣ် ပအိၣ်ဒီး မူခိၣ်အဘီဖိမုၢ်ဖိ (ဖိသၣ်တဖၣ်), မိၢ်, ဟံတဖၣ် လၢအလုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိတဖၣ် ပုၤဒီးတၢ်အဲၣ်, သရၣ်သမါတဖၣ်လၢအအိၣ်မူဒ်စီၤရှုမူၤအ့ၤလးအသိးန့ၣ်လီၤ.

လဲၤဆူညါမဲးကစံအိၣ်ဒီးတၢ်ကစီၣ်အါမံၤ, ဒ်ကစၢ်ယွၤအကလုၢ်ကထါဟဲဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. ပစံးဘျူးဘၣ် ပုၤဖးလံၣ်, ပုၤကွဲးလံၣ်တဖၣ်လၢ အမၤသကိးတၢ်လၢခရံၣ်ဘီမုၢ်အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်လဲၤထီၣ်အကီၢ်န့ၣ်လီၤ. မံသုကသးခု တဘီယုၢ်ဃီလၢ ကစၢ်အပူၤတက့ၢ်.

နန်ဂွဲင်အထက်ကွဲး



ဟ်လၢအမ့ၢ် နီၣ်သးခိၣ်န့ၢ်မ့ၢ်ပုၤလၢ အဆၢဟံၣ်ဖိဃီဖိအကျဲ န်သးဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် ကလဲၤဆူညါလၢသ့ၣ်ဂ့ၢ် သးကျိၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်ဝဲ “မ့ၢ်ယဲၣ်ဒၣ်အံၤဒီးယပုၤဟံၣ်ဖိ ပကမၤယွၤအတၢ်လီၤ.” (ယိၤရှု ၂၄:၁၅) အတၢ်ကတိၤ မ့ၢ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိအတၢ်အိၣ်မူအဂီၢ် ဟ်အတၢ်စိတၢ်ကမီၤအတၢ်ကတိၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢအကါဒိၣ်တမံၤမ့ၢ်ဝဲ ဟံၣ်ဖိဃီ ဖိအတၢ်သ့ၣ်ခုသးခု အိၣ်သ့ၣ်ထီၣ်အသးလၢဟ်အစုပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲမ့ၢ်ပုၤလၢအဆၢထၢၣ်လၢ ဟံၣ်ဖိဃီဖိအဂီၢ်န့ၣ် လီၤ.

မူဒါလၢ ဟ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီး သ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျိၤဒီးနီၣ်ခိၣ်အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်လၢဟံၣ်ဃီ မ့ၢ်တၢ်လၢအကါဒိၣ်ဝဲအဃီ ဟ်သ့ၣ်တဖၣ် ဓ်ကမ့ၢ်ပုၤလၢအဆၢဖိလံၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ ဟံၣ်ဖိဃီဖိအတၢ်ဘူၣ်ထီၣ်ဘါထီၣ်ယွၤ, တၢ်အဲၣ်တၢ်သးတီ လၢဟံၣ်ဖိဃီဖိဒီး တၢ်မၤလိသကိးယွၤအတၢ်ဘၣ်အသးလၢ ဖိလံၤသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ထုကဖၣ်သကိးဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဒီးတၢ်တိၢ်လၢဟံၣ်ဖိဃီဖိအဂီၢ် မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ တၢ်လၢအကါဒိၣ်မးဒီးတၢ်လၢအတၢ်ဟ်တဖၣ် လၢကဆၢထၢၣ်ဒီး စံးဝဲ “မ့ၢ်ယဲၣ်ဒၣ်အံၤဒီးယပုၤဟံၣ်ဖိ ပကမၤယွၤအတၢ်,” လၢဖိလံၤသ့ၣ်တဖၣ်အမဲၣ်ညါ လၢဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်အမဲၣ် ညါ, လၢပုၤအါဂၤအမဲၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.

ဟ်မ့ၢ်နံၤအံၤ ကစိၣ်ကဖိထီၣ်ဟ်တဖၣ်လၢ ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် ဒီးယွၤဘီမ့ၢ်တၢ်သးခုကစီၣ်အဂီၢ် လၢကဲထီၣ် ဒိဂုၤတဲာ်ဘၣ်လၢ ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ပုၤဒီးတၢ်ဆၢဂုၤအါ

စဲမစၢၣ်
နန်ဂွဲင်
ပုၤကညီဘျုးထံၣ်ခဝုၣ်



တၢ်ပၣ်စုသရၣ်ထူကပီၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

ကစၢ်ဖိတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ကီၢ်ပသံၣ်ပိမုးအိၣ်ဒီး တၢ်ဟံစု သရၣ်ထူကပီၤဖဲ (၂၀၁၄-၂၀၁၅) မုၢ်ဆါ(၁၁၀၀) န့ၣ်ရံၣ် ဒီးပုၤ ဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ဒြဲၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤအိး ထီၣ်တၢ်ဘါဝံၤ န့ၢ်ဟ့ၣ်တၢ်သးဝံၣ်အိၣ်ယုၢ်ဒီးတၢ်ထၢဖျိၣ်, လုၢ် ထီၣ်တၢ်မၤဘျၢၣ်လၢသရၣ်ကီၢ်န့ၢ်ထူ, ဖးလံာ်စီဆံ သရၣ်ဒိၣ်ဂ့ၤတ လၢက, ထါသးဝံၣ်သရၣ်ဒိၣ်အိၣ်လ့ၣ်ဒီး ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်လၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ကြီထံၣ်ဒ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံစုကတီၢ် ပုၤဘါထူကဖၣ်မ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်ယွၤဒုးမု (ခဝုၣ်ရၢၣ်န့ၣ်ခွဲၣ်သယံၤ), ပုၤလၢဟံထီၣ်စုလၢ သရၣ်ကဒီးဟံစုအ လီၤမ့ၢ် သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ကြီထံၣ်ဒ့ၢ်, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ် ဆၣ်မုၢ်ထီၣ်, သရၣ်ဒိၣ်ဖြဲၣ်ရဲၣ်, သရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ဒြဲၤ, သရၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်ထူ,

သရၣ်ဒိၣ်ဟ့ၣ်ပုၤ ဒီးသရၣ်ဒိၣ်မူလၢဂ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုး လံာ်ထီၣ်ကီၢ်လံာ်ဒီး ဟံးစုကွၢ်မဲာ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ယွၤဒုးမု, ပုၤ ကတီၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါသရၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ် ဆၣ်မုၢ် ထီၣ်ဝံၤ တၢ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤဒီဖျိခဝုၣ်ရၢၣ်, ကီၢ်, ကစီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ဖိမုၢ်ကရၢ, ဖိသ့ၣ်, ဟံကရၢ, တမံၤ ဒီးပုၤတဂၤဘၣ်တဂၤလီၤ.

န့ၢ်ဟ့ၣ်တၢ်သးဝံၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်လ့ၣ်ဘၣ်ဒီး အဖိတ ဖၣ်ဝံၤ တၢ်ကတီၢ်ဆၢက့ၤတၢ်လၢသရၣ်ဒိၣ်ထူကပီၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤ ကတီၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်မ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်ထူ, ဒီးလၢ ခံကတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤပျီၣ်က့ၤတၢ် လၢသရၣ်ဒိၣ်အသီ, သရၣ်ဒိၣ်ထူက ပီၤ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဖံးဘျးဆူ

သရၣ်မုၢ်ရၤယုၤလးအတၢ်ဖိယိဖိ

လၢတၢ်အဲၣ်ဘၣ်လဲၤဆူညါမဲးကစံ အတၢ်ဖံးသကိး မၤသကိးအဂီၢ် သရၣ်မုၢ်ရၤယုၤလးဒီးအတၢ်ဖိယိဖိယုၢ်ယီၤစုတၢ် အဲၣ် တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျၢၣ် ခံကလီၤခွဲၣ်ကလးခံကထီၣ်ဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘၣ် သရၣ်မုၢ်ဒီးအတၢ်ဖိယိဖိဒိၣ်မးလီၤ. မိ ယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအါ ကလီၤဘၣ်လၢသုလီၤအါန့ၢ်အလီၢ်, သုတၢ် တီၢ်တၢ်မုၢ်လၢကလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဒီး ဟံၣ်ဖိယိဖိကအိၣ်မုၢ်ဆိး ဟၤဘၣ်ဒီးလၢ ယွၤတၢ်အဲၣ်ကဒုဖိလ် လၢလၢပုဲၤပုဲၤထီၣ်တ ကွၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထူကဖၣ်န့ၣ်လီၤ .





တက်ပင်စုသရော်အေးဒဝား

(၁၈.၄.၂၀၁၉)ဂီ(၁၀၀၀)နဂ်ရုံ ထိန်ဒိန်ပျီတင်အိန် ဖိုင် အိန်ဒီးတင်ဟ်စုသရော်အေးဒဝားနွန်လီၤ. အိန်ဖိုင်ပံကွဲးဒီးအပ လွှာ်သိန်ထိန်အခါ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်ဟံးနွန်အလီၤ, တၢ်သး ဝံၣ်ဆုၤန့ၢ်လၢ စီၤဆၢၤဒုၣ်ဒီးသီတုၢ်တၢ်ဒုဆုၤန့ၢ်အခါဆုၤထီၣ်

သရော်လၢကဒီးတၢ်ဟ်စုနွန်လီၤဟ်ဖျါထီၣ်သရော်အဂီၢ်မ့ၢ်သရော်ဒိန် လူၤကၢ်ဝံး, ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်မ့ၢ်သရော်ဒိန်ကွၢ်လၢ်ယီၤသးတီ (၁၀၀၀)သရော်သမါပုၤန့ၣ်တၢ်), တၢ်ထုကဖၣ်လုၢ်ထီၣ်တၢ်အိန် ဖိုင်လၢသရော်ဒိန်လူၤကၢ်ဝံး ဒီး ပုၤဘါထုကဖၣ်မ့ၢ်သရော်ဒိန်လိပုၤ ထူနွန်လီၤ.

သရော်ဒိန်လၢဟ်ထီၣ်စုမ့ၢ်သရော်ဒိန်ထူထုလၢၢ်, သရော် ဒိန်ဒီးကထာၣ်လၢဘၣ်, သရော်ဒိန်ဘးခွဲး, သရော်ဒိန်အါသၢၣ်, သရော်ဒိန်ဟၣ်ရိၣ်မူ, သရော်ဒိန်ကျိၣ်ထူကံ့ဒီး သရော်ဒိန်ထူဝါ နွန်လီၤ. ပုၤဒုးလံၤထီၣ်ကိၢ်လံၤ မ့ၢ်သရော်ဒိန်ဟါထာၣ်, ဟံးစုကွၢ် မ်တုၢ်လီၤ သရော်ဟ်စုအသီမ့ၢ် သရော်ဒိန်ခဲလၢၢ်, ပုၤကတီၤဟ့ၣ် ကံၢ်ဟ့ၣ်ဘါသရော် လၢသရော်ဒိန်လိပုၤန့ၣ်မူ, ပုၤကတီၤ ဟ့ၣ်ကံၢ်ဟ့ၣ် ဘါ တၢ်အိန်ဖိုင်မ့ၢ် သရော်ဒိန်ဘီရိ, ပုၤထုကဖၣ်အလၢအပုၤမ့ၢ် သရော်ဒိန်ထီန့ၢ်မူ, ပုၤထုကဖၣ် ကျၢၢ်တၢ်လၢခံမ့ၢ် သရော်ဒိန်ဘွဲပလူ ဒီးလၢခံကတၢၢ် သရော်ဒိန်အသီ, သရော်ဒိန်အေးဒဝားသိၣ်ဂ့ၤပျီ ကွၢ်တၢ်နွန်လီၤ.

လၢတၢ်ဟ်စုတဘျီအံၤ နၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်သးဝံၣ်ရိလၢနၢ မူလုၢ်တၢ်အိန်ဖိုင်(ကိၢ်တကူၣ်), ထီၣ်ဒိန်ပျီသးစၢ်ဒီးခူပြီၤတၢ် အိန်ဖိုင်နွန်လီၤ.



ကိၢ်တီအူသၢ်တီဘျီမိပုၤ ကိၢ်တၢ်အိန်ဖိုင်ပုၤထီၣ် (၁၆၃)ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ လူၤဒုတၢ်အိန်ဖိုင်, ကရုၢ်ခဲ ပြီးကစီၤလၢ လါမၢ်ရး(၂၈-၃၁), (၂၀၁၉) နံၣ်နွန်လီၤ. တၢ်အိန် ဖိုင်တဘျီအံၤ တၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “သ့ၣ်ညါယွၤမ့ၢ်ပကစၢ်တ

ကွက် (စံး ၁၀၀၂, ယရို ၂၂, အူး ၄၁၁-၁၃) နှင့်လီ။

တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီအံၤ တၢ်န့ၣ်သကြီၤဒ်အမ့ၢ် ဖျၢၣ်ဖိုၣ်, ဖိၣ်ခွါကရၢတၢ်သးဝံၣ်ပြာတဆံခံၤ, ခွါယၢၣ်သကြီၤတဖၣ်န့ၣ်လီ။ လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီအံၤ ပြးဖိသ့ၣ်တဖၣ် မၤလၢကပီၤ သရၣ်ဒိၣ်စံဘၣ် လၢအမၤတၢ်တၢ်လၢ လူၤဒုတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီး အသးအိၣ်ဝဲ(၉၉)နံၣ်တၢ်လီၤ။ လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီအံၤ ပုၤဆဲးလီၤမံၤအိၣ်ဝဲ (၅၀၀)ဘျီန့ၣ်လီ။ ခဝုၣ်ဂၢၣ်ခၢၣ်စးလၢအဟံၤမ့ၢ်ဝဲ

သရၣ်ဒိၣ်ယွၤဒုးမုၢ်ဒီးသရၣ်မုၢ်နံထၣ်န့ၣ်လီ။ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်အိးထီၣ်အီၤလၢ Fire Work Display အယီ ဖျါလီၤ ကဟုကညီၢ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီ။

ကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢခံတနံၣ် (၁၆၄)ဘျီတဘျီ ကဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်ပုၤလၢ ကရူၢ်သၢ, ကရၢနံ, စါတၢ်အူရုံကူ, အမ့ၢ်ယါ, ထီၣ်တဲရၢ, ထူပၤန့ၣ်လီ။

သရၣ်မုၢ်မုၢ်ကံ့

ကီၢ်မိမုၢ်အိးထီၣ်ဘၣ် Summer English Class အိၣ်ထံးတဘျီ



တနံၣ်အံၤ (၂၀၁၉) နံၣ်လါအ့ၣ်ဖြၣ်ထီၣ်(၁)သီတုၤ (၁၉)သီ ကီၢ်မိမုၢ်အိးထီၣ်ဘၣ် Summer English Class အိၣ်ထံးတဘျီဖဲကီၢ်ဝဲလီၢ် ကမုၢ်ကမုၢ်န့ၣ်လီ။ လၢတၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ကီၢ်မိမုၢ်ဖိလံၤသ့ၣ်စၢ်သးဘိၣ်ဟဲ မၤလိသကိးတၢ်ယူယုဒီး ပုၤသိၣ်လိတၢ်သရၣ်, သရၣ်မုၢ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်သးကျဲၤဆၢလီၤ န့ၣ်ပုၤ ဒီဖျါဘျာထံဆိတၢ်အိၣ်ဖိၣ် ဝုၣ်စူးဖိလ်, မံၣ်နံၣ်ဆိထၣ်ဒီး သရၣ်မုၢ် သိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်နီၢ်စိခုၣ်ဖိ (USA) နီၢ်ခရံ (USA)ဒီးသရၣ်လၢဘဲကျီၢ်လိာ်စိဆုၣ်ကိလွံၢ်ဂၤ လၢအမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ကံၣ်, သရၣ်ဖိထဲး, သရၣ်တၢ်လပီဒီး သရၣ်ကပီၤဒိၣ်သ့ၣ်

တဖၣ်န့ၣ်လီ။

လၢ Summer English Class တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်တီဒိၣ်ရိၣ်မဲလၢ သရၣ်ဒိၣ်ရိလဲ (မၤဂ့ၤမၤစၢၤ) သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်မိၣ်မိၣ်(ကီၢ်နံၣ်ရွဲၣ်), ပုၤကွၢ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်သရၣ်မုၢ်ကြီမ့ၢ် (မၤဂ့ၤမၤစၢၤ) ဒီးသရၣ်လါမုၢ်, သရၣ်မုၢ်ကံ့နံၣ်မိၣ်မိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီ။ တၢ်မၤလိဒီကတီၢ်ကိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်စိ(ကီၢ်မိမုၢ်တၢ်ဒုးဒိၣ်ထီၣ်ဒိၣ်န့ၣ်ဝဲကျီၢ်ပုၤန့ၣ်တၢ်)န့ၣ်လီ။ ကီၢ်ဖိမုၢ်ခွါ (၃၃၀)ဘျီ တၢ်အိၣ်အဖုံဒီး ဆ့ကၤ, တၢ်လၢကဲလၢကဲဘၣ်တၢ်သးကျဲၤန့ၣ်ပုၤလၢ ဘျာထံဆိတၢ်အိၣ်ဖိၣ်စူးဖိလ်, မံၣ်နံၣ်ဆိထၣ်န့ၣ်လီ။



ဝုကမိကညီဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် International Family Camp လီမူ (ပီမူး)

ပုကညီဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်စုကမိအိၣ်ဒီးတၢ် မၤတနံၣ် ဘျီ International Family Camp ဖဲလီဖူးတြျာအါရံၤ (၄) သီဟါတုၤ(၆)သီဟါ ဖဲတရူးနံၣ်ထီၣ်သီအဆၢကတီၢ်ဒီး တနံၣ် အံၤမ့ၢ်ဝဲ နံၣ်တဆံယုဘလံၤတၢ်ဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ထံးတပတီၢ် စးထီၣ်အီၤလၢတၢ်ဒုတၢ်ဆုၤန့ၢ်ဝံၤ ဒီးအိးထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ လၢသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်နီၢ်လုဒယၢၣ်ဖိ, ယုဘါထုကဖၣ်လၢသရၣ်ဒိၣ်ဒီး ကထၢၣ်ဒိၣ်စ့, ပုဖိၣ်သတီၢ်ပျံၤနီၢ်အံၣ်ဂ့ၤထူ, နီၢ် Mery, နီၢ် Tabitha Say ,ဒီးပုတံၢ်တံၢ် သတီၢ်ပျံၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ ဖါတံၢ်စီၤ အါသရၣ်,စီၤကွဲးစၢၣ်,စီၤဘျူးသီသ့ၣ်ဒီး ကမ့ၢ်လဲၤန့ၢ်သကိး ဆူတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ပူၤ ဘျာသကိးဘါသကိးစံးထီၣ်ပတြၢၤ ယုလၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ခံပတီၢ်တပတီၢ်, စးထီၣ်လၢတၢ် ဒုဆုၤန့ၢ်ဝံၤ ပုအိးထီၣ်တၢ်ဘါ, သရၣ်မုၢ်နီၢ်ဝုစၢၣ်ပီလ် Winsome Paul ဝံၤသးဝံၣ်သကိးကမ့ၢ်ထိသးဝံၣ်သီ(၄၁၄)ပုယုဘါထုကဖၣ် လၢသရၣ်ဒိၣ်အံၣ်ထူညီၣ်ဒီးလၢယုဘလံၤတၢ်စံးဘျူး တၢ်ဘါတ ဘျီအံၤ ပုစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်မုၢ်, သရၣ်မုၢ် ဒိၣ်လုဒယၢၣ်ဖိ ထိသးဝံၣ်ပျံၤဒီး သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ဒိၣ်စ့ဆိၣ်ဂ့ၤ ပျံၤတၢ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤန့ၢ်လီၤ.

စုကမိပုကညီဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်မၤ International

Karen Baptist Family Camp အံၤအိၣ်ဒီး တၢ်ကွၢ်စိလၢ ပ ပုကညီကလုာ်လၢအိၣ်လီၤပြီလီၤပြီ လၢထံကီၢ်အါဘျာထံကရု လီၢ်ဘၣ်ထွဲလီၢ်သးအဂီၢ် ဒီးအိၣ်ကတၢ်ဖိမုၢ်ဖိခါလၢ အဟံးဖဲ တၢ်မၤတၢ်ဖဲစုကမိတဖၣ် ဖဲတရူးနံၣ်ထီၣ်သီအဆၢကတီၢ် သုတ ဟးဝုၤစီၤတဂ့ၤဒီးကဟဲဟဲဖျိၣ် မၤလိၤန့ၢ်ဘၣ်သ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျိၤအဂီၢ် န့ၢ်မ့ၢ်တၢ်ကွၢ်စိအိၣ်ကတၢ်န့ၢ်လီၤ. စုကမိ ပုကညီဘျာထံ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် အိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ Kim Tian Christian Church. No. 811 Upper Serangoon Road, Singapore 534675 ဒီးတၢ်လီၤအံၤ ဘၣ်ဒီးလဲၤဘျာသကိးဘါသကိး တနံၣ် ဘၣ်တနံၣ် လၢပုတရူးဖိအိၣ်လၢပကီၢ်ပံၤယီၤစ့ (၁၄)ကလီၤ လၢတနံၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်မုၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ် လုဒယၢၣ်ဖိ, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်မုၢ်စၢၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ဝုစၢၣ်ပီလ် ဒီးသးစၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်အံၣ်ထူညီၣ်န့ၢ်လီၤ. စုကမိကညီဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ထုကဖၣ်သပုၤပုၤ လၢကအိၣ်ဒီး အတၢ်လီၤလီၤတံၢ်ဒီးကဘျီထီၣ်ဘၣ်အသၢရီၢ်ဒၣ် ဝဲအဂီၢ်လၢ ပကဆိၣ်ထွဲမၤသကိးလၢတၢ်ထုကဖၣ်အါဒီးစုအတၢ် မၤသကိး ကျိၣ်စုအတၢ်ဆိၣ်ထွဲဖဲမၤသ့ မိပကဟံၤသ့ၣ်ဟံၤသးဒိၣ် ဒိၣ်အါအါတက့ၢ်.



တၢ်ပၢ်စိၣ်ဆွဲၣ်ယွၤလၢကပိၤတၢ်ဘၢသဂီၣ်

ယွၤလၢကပိၤကညိၣ်ဘျၢထံၣ်ခရိတ်တၢ်အိၣ်ဖီၣ်ကီၢ်တကူၣ်ဟံၣ်စိၣ်ဆွဲၣ်တၢ်ဘၢယွၤသဂီၣ်ဖဲ(၁၂.၅.၂၀၁၉)မုၢ်ဒီးနံၤဂီၤ (၇၅၀၀)န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်တပတီၢ်လၢသဂီၣ်ချၢကမုၢ်ဂၢ်ဖီၣ်သကိးသးလၢသဂီၣ်မဲၣ်ညါအိၣ်ဒီးတၢ်တံၢ်တံၢ်သတီၢ်ပျံၤဒီး အိးထီၣ်နီၣ်တံၢ်ခံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဝံၤ န့ၣ်လီၤသကိးဆူၤသဂီၣ်ပူၤခါကမုၢ်ဂၢ်သးဝံၣ်သကိး “ပထိၣ်သဂီၣ်ဘၢယွၤမုၢ်” န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤပုၤပၤလီၢ်ဆူၣ်နီၤမ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ကုၤလိမိၣ်(တၢ်အိၣ်ဖီၣ်သရၣ်), ပုၤစံၣ်တံၢ်တံၢ်လီၤတၢ်မ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်ဘးသၢၤဠုၣ်, တၢ်ဖးဒိဆၢလုၢ်ထီၣ်သဂီၣ်မ့ၢ်သရၣ်မုၢ်သ့ၣ်ဖီ, တဲၤဖျါထီၣ်သဂီၣ်အဂ့ၢ်မ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖီၣ်သရၣ်,

ပုၤဟ့ၣ်ဂံၢ် ဟ့ၣ်ဘၢတၢ်အိၣ်ဖီၣ် မ့ၢ်သရၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်ဖီဒီး လၢခံကတၢ်ပုၤဆိၣ်ဂ့ၤပျံၤက့ၤတၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်အိၣ်စဲးအ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘၢသဂီၣ်အံၤဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢယွၤအဂံၢ်အဘၢ, တၢ်အိၣ်ဖီၣ်ဖိလံၤခရိတ်ဖိလံၤပျံၤဘီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီဆံဆဲၣ်ပူၤတုၤတၢ်အိၣ်ဖီၣ်သရၣ်ဒိၣ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢဖိလံၤလၢကဟ့ၣ်ဆံဆဲၣ်ပူၤတုၤထီၣ်ဘီၣ်ဒီးကမၤသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. သဂီၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဘျီထီၣ်အီၤန့ၣ်ဖိလံၤပျံၤဘီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တဘျီကီၢ်ဘၣ်ဂီၤဘၣ်, လၢတၢ်မၤဘျီမၤတီၢ်ဒီးလၢမူၤအိၣ်အယိၣ်နီၣ်တဘျီဘၣ်. ယွၤမၤတၢ်လီၤလးဒိဖျါဖုသရၣ်ဒိၣ်အတၢ်သးတၢ်ကျဲၤ လၢတၢ် ဆံဆဲၣ်ပူၤတုၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်စံးဘျး



လံၤဖိစီၤဆၢၣ်မူၤကျဲၤန့ၣ်ယၢၣ် ဒီး နီၢ်အဲၣ်ယူၤဖိး ပဲၤထီၣ်(၂)န့ၣ်အယိၣ် ဟံၣ်ဖိယိဖိခံၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်စံးဘျးယွၤတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီလဲၤဆူၣ်ညါမဲးကစံ (၂၂၀,၄၅၀)ဘးတီတီန့ၣ်လီၤ. စံးဘျးဘၣ်ဟံၣ်ဖိယိဖိလၢအဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢသုတၢ်စံးဘျးယွၤတဘျီအံၤ ကတဲၤစိၣ်န့ၣ်သု တၢ်သးခု, တၢ်လၢတၢ်ပဲၤလၢနီၢ်ဒိနီၢ်သး, ဒီးဖိဆံးဖိခံၣ်က ကဒိၣ်ထီၣ်ပဲၤဒီးယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ, ဒိဖိသ့ၣ်ယုၣ်န့ၣ်ဒိၣ်ထီၣ်အသိးတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်ဆၢဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.



နံ့အိန်ဖျဉ်ဆာကုတင်စံးဘျူးယွေလီသီ

ယသးအနံ့အလါအိန်လံ (၇၈) နံ့န့လီ။ ယတင်ဟ်သး တမံမုာ်ဒ်အံလီ။ ယကမယွေအတင် တုလယသံတစုန့လီ။ (ယတမသံသးဘျ)

ယမဘျ နံ့အိန်ဖျဉ်ဆာကုတင် (၁၉.၅.၂၀၁၉)နံ့န့ လီ။ မုာ်သး, ကျာသး, ပဲဒီးတင်သးခုလီ။ ယွေအတင်ဆိဉ်ဂုဒီး တင်လီကမာကမုာ်တဖဉ် ဖျါထီဉ်ဖဲတင်ဆာကတီအံလီ။ ယဆိကမိဉ် လာပုကပျံယ နီးယကယတုာ်မဘျအယိ တမုာ်ပုကမဲသးခု ယုာ်ဒီးယအါအါကီဘျ, တံသကီးလာလီယံလီဘျးတဖဉ်န့လီ။

ခဲအံတမုာ်ဒ်န့ဘျ, ပုမသကီးတင်လာ Brisbane Aust ဖုသရဉ်ဒိဉ်Fuad Pokha (တင်ကစိဉ်), စီမိမိ လာ Mt. Gambier Aust, သရဉ်ဒိဉ်Jawhser Newton နီး သရဉ်မုာ်ဒိဉ် ဒီးကထာဉ်ဘုဖိ, သရဉ်မုာ်မုာ်ဖိဝါ(ကီကီဉ်တံဉ်)တဖဉ်န့လီ။

ကီချာဉ်လွံထုဉ်လံာ်စီဆုကီဒိဉ်ဒီးသရဉ်သမါတဖဉ်, ကစီ(၁), ခွါယာဉ်, ပဟံဉ်စိ, ခုအုဉ်လီ, ထီဉ်သလုလီတင်အိဉ်ဖိဉ် တဖဉ်န့လီ။ KBC သီတုာ်အတင်ဒုဒီဖျါ သရဉ်မုာ်ရဲးချာဉ်ကျိဉ် သးကျာဝဲဟဲဒီးအဖိအလံ (၅၀)က, ထီဉ်သလုလီဒီး ခုအုဉ်လီ သီတုာ်တဖဉ် မသကီးတင်ဒီး ဖဲမူးသးခုအဟါအံ မမုာ်ပုအသးဒိဉ်မး ယုာ်ဒီး နံ့အိန်ဖျဉ်ဆာကုတင်စံးဘျူးယွေတင်ဘါန့လီ။ တင်ဘါကတီ တင်ထာဉ်န့ဝဲ (၂၀)ကလီဘးလာ တင်ကဲဘျူး (၃) မံအကီန့လီ။

- ၁. ကီချာဉ်လွံထုဉ်လံာ်စီဆုကီပုထီဉ် နံ့ (၅၀)ယုဘလံ (၇)ကလီ,
- ၂. ထီဉ်သလုလီတင်မလံာ်ထီဉ်သရီကီ (၅)ကလီ,
- ၃. တင်သးခုကစိဉ်အကီ

- (၁) တင်ဟ့ဉ်ဒီဖျါဆု သရဉ်ဒိဉ်သးန့ (၃)ကလီ
- (၂) ဆုတင်ထုကီဟ် တင်ဒုဉ်ကရဂ် ယံကလီ (တင်အိဉ်ဖိဉ်ဟံဉ်)

တင်ဘျူးဒိဉ်မးလီ။ ပုလအဟ့ဉ်မဘျတင်ကီးက မိအဘဉ်ဆိဉ်ဂု ထီဘိတကုာ်။

ယစံးဘျူးဘဉ်သးပုာ်သီယံဉ် (တုဟးဖီး) ဒီးဖိလံတဖဉ်, သးပုာ်စုကစီဒီးအဟံဉ်ဖိယိဖိ, ဖုလုဒီးဖုနီဉ်ဖိလံ တဖဉ်ဟ့ဉ်ကီဟ့ဉ်ဘါ ယ လာမတကုာ်, ဒီးဒီပုာ်ဝါအါကအတင်ဆိဉ်ထွဲအယိ နံ့အိန်ဖျဉ် ဆာကုတင်ဘျါအံ အတင်တုာ်လီ, ညဉ်အုဉ်ထံ (၇)ကလုာ်, တင်ထီးအိဉ် (၇)ကလုာ်, တင်ထံ(၇)ကလုာ်ဒီး ကသူ (၃)လုာ်ဒီးကမုာ်ကီးက ပဲဒီး တင်သးခုလာဂီတင်အိဉ်အလီသီ(buffet)ဒီး မုာ်ဝဲတင်အိဉ်ဘဲဘဲ ဆာဆာအယိန့လီ။

ယတင်တီဟ်လာခဲမငါတနံ့နံ့အိန်ဖျဉ်ဆာကု ယက မအဉ်ယိယိဖိ ဒီးတုာ်လီလာထံချီဆာဒီးကိဉ်ဖိနီဖိန့လီ။ တင်မနံ့အိန်ဖျဉ်ဆာကုအတင်ကွာ်စိ ..

- ၁. မုာ်ဒီးတင်ကဲဘျူးကအိဉ်ဝဲလာတင်လိဉ်ဘဉ်တဖဉ်အကီ။
 - ၂. မုာ်ဒီးယကသုကီထီဉ်တင်ဆိဉ်ဂုလအဘဉ်ယတဖဉ်။ အဒိ - ဟးထီဉ်လဲကီချာ (၂၄)ဘျီ (တင်ခွဲးတင်ယာ်ဒ်အံ) မုတမုာ်လာယဘဉ်ဒီး သုမတင်တသ့နီတမံဘဉ်။
 - ၃. တင်သ့စံးဘျူးယွေဒီး သးလာကသုဉ်ညါအါထီဉ်ယွေအတင်ဆိဉ်ဂုလ အဘဉ်တုာ်လံယတဖဉ်န့လီ။
- စံးဘျူးဘဉ် ဒီပုာ်ဝဲလာခရဲအပူကီးက ဒိဉ်ဒိဉ်အါအါန့လီ။
ဖုတင်ကီးယာ်ဖါဂီ



ပုဂံကညီဘုရားထံဝေရုဂံကီၢ်နံၣ်ခွဲၣ်အသိ(၂)ဂၤ



သရၣ်ဒိၣ်ကီၣ်မုး
ကီၢ်မိၣ်နံၣ်ခွဲၣ်



သရၣ်Dr.ဒဲးနယာၣ်ညိး
ကီၢ်ကယါဖိၣ်ပုၢ်နံၣ်ခွဲၣ်

ကီၢ်မိၣ် ဟံၣ်ကံၢ်ဟံၣ်ကျၢၤ သရၣ်ဒိၣ်ကီၣ်မုး ဒ်အကီၢ်နံၣ်ခွဲၣ်အသိး ဒီး ကီၢ်ကယါဖိၣ်ပုၢ် ဟံၣ်ကံၢ်ဟံၣ်ကျၢၤ
သရၣ်ဒီးကထာၣ်ဒဲးနယာၣ်ညိး ဒ်အကီၢ်နံၣ်ခွဲၣ်အသိး စးထီၣ်ဖဲ ၂၀၁၉နံၣ်န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်လုတီၣ်ဒီးသရၣ်မုၢ်အ့ၤစတၢ် တၢ်ဖျိ(၂၅)နံၣ်တၢ်စံးဘျးယွၤ



သရၣ်လုတီၣ်ဒီးအဟံၣ်ဖိယီဖိ စံးဘျးယွၤ ဒိဖျိယွၤဆုၤဒိဖျိ တၢ်အိၣ်မူ, တၢ်ဖျိပဲၤထီၣ်(၂၅)နံၣ်ကဒီး အယိလီၤ.
အဝဲမ့ၢ်ပုၤလၢကျဲးစးဟ့ၣ်လီၤအသးလၢ ပုၤတတၢ ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤ ဒ်မ့ၢ်ပုၤဟဲလီၤစၢၤလၢ ပုၤမၤယွၤတၢ်မၤ
အသိး ထီၣ်ဘၣ်ဝဲလိာ်စီဆံၣ်ကီၢ်လၢမ့ၢ်ပုၤKBCUSAအကီၢ်, KTSC, မ့ၢ်ပုၤဖျိထီၣ်ကီၢ်အဆိကတၢ်တဖုအကျိတဂၤန့ၣ်လီၤ.
ခဲအံၤအဝဲမၤတၢ် ဒ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်စၢၤတဂၤအသိး ဖဲကရၤနံၣ်ကညီဘုရားထံဝေရုဂံကီၢ်နံၣ်ခွဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဖိယီဖိ စံးဘျး
ယွၤဒီးဟ့ၣ်မၤဘျၣ်လဲၤဆူညါမဲးကစံ (၃၀၅,၀၀၀) ဘးန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျးဘၣ်သရၣ်ဒီးသရၣ်မုၢ်အဟံၣ်ဖိယီဖိလၢအဟ့ၣ်မၤဘျၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. မဲယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအါ ကလီၤဘၣ်
လၢသုလီၤ, သုကချးန့ၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ဖျိဆၢက့ၤအဝိတဖၣ်အဝိ, သုတၢ်တီၢ်တၢ်မုၢ်လၢ် ကလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ထီၣ်ဘိ ယုၢ်ဒီးဖိလံၤ
ကိးဂၤတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်ဆၢဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.

STORY BURMESE NEWS & INFORMATION